
Plavba 

Film Plavba vo mne vzbudil zmiešané pocity. V prvej polovici filmu môžeme 

vidieť biedne životné podmienky migrantov, ktorí sa chcú dostať do Európy. Pri 

týchto záberoch sa človek naozaj zamyslí a pýta sa sám seba, ako sa môže niečo 

také dopustiť. Od polovice filmu si však všímam, že migranti zabúdajú na plavbu, 

ktorú museli prežiť, a začínajú sa sťažovať na problémy, na ktoré sa sťažovať 

nemá zmysel. Začínajú sa sťažovať na to, že sa nenaplnil ich sen o tom, že 

v Európe ich ľudia budú vítať s otvorenou náručou, kyticou kvetov a kufríkom 

plným peňazí. Nemyslia na to, že nemajú doklady (a tým pádom nemajú v krajine 

čo robiť) a že vybavenie azylu chvíľu trvá, najmä ak o azyl žiadajú milióny ľudí 

naraz. Ich túžby sa začínajú meniť z túžieb po bezpečí pred vojnou na túžby po 

peniazoch a jednoduchom živote. Tento jav je však bežný a deje sa nám všetkým, 

veď aj ja keď dosiahnem úspech, tak po krátkom čase začnem túžiť po dosiahnutí 

ďalšieho, najlepšie ešte väčšieho úspechu. 

Avšak musíme si uvedomiť, že túžby sa nikdy nemôžu uspokojovať na úkor 

iných, v tomto prípade na úkor Európanov, ktorí sa imigrantov boja, pretože vidia 

ich výtržnícke správanie spôsobené ich nespokojnosťou ohľadom (ne)naplnenia 

týchto sekundárnych potrieb. Väčšina imigrantov tak prišla do Európy nie kvôli 

bezpečnosti, ale kvôli ekonomickej výhodnosti tejto migrácie. Ako som povedal, 

to by bolo v poriadku, ak by boli schopní sa pričiniť na tejto výhodnosti aj oni 

sami. Avšak absolútna väčšina imigrantov si nedokáže nájsť prácu a tak začínajú 

páchať rôzne trestné činy, najmä kradnúť. A tu už sa o možnostiach pomoci 

hovorí ťažšie. Pre lepšie pochopenie uvediem metaforu: Ak mi do dvora príde 

susedov pes a ja vidím, že je vychudnutý a hladný, nakŕmim ho. Ak mi príde do 

dvora pes a začne sem a tam vykonávať potrebu a vykopávať kvety, vyženiem ho. 

No a ak mi začne kántriť sliepky a hrýzť deti, zastrelím ho. (Rasa a vierovyznanie 

psa ma pritom nezaujíma.) 

Myslím, že táto metafora hovorí za všetko. Samozrejme, imigrantov by sme 

strieľať nemali, no ak budú predstavovať nebezpečenstvo pre ostatných ľudí, 

musíme proti nim rázne zakročiť, a to napríklad deportáciou alebo väzbou. 

Hoci sám mám na Európsku úniu relatívne kritický názor (najmä na niektoré jej 

zákony), musím uznať, že jedna skutočnosť sa poprieť nedá: Fakt, že Európska 

únia drží ešte stále pohromade, bol dosiahnutý mnohými kompromismi členských 

krajín a nemôžeme dopustiť, aby táto snaha o vytvorenie zoskupenia 

prosperujúcich štátov bola zmarená chaosom, ktorý vytvára neorganizovanosť pri 

prijímaní migrantov. 


